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Hvis ægteskabet skal ophøre, udløser det en lang række forhold, som 

der skal tages stilling til. Det kan være svært at overskue og vanskeligt 

at bevare overblikket i en tid med så store omvæltninger, som en 

separation/skilsmisse nu engang giver. Advokatfirmaet Højbjerg 

hjælper og rådgiver om alle forhold, herunder økonomi og børn, så du 

kommer ordentligt igennem den svære tid. 

Vi har samlet de typisk stillede spørgsmål og svar, men står også altid 

klar til at rådgive dig. Kontakt os i dag til en uforpligtende dialog om 

dine juridiske udfordringer.

Skilsmisse
heart-crack
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Hvad er reglerne for skilsmisse?

Hvem hæfter for gæld ved skilsmisse?

Hvordan starter man en skilsmisse?

Hvem skal betale hvad ved skilsmisse?

Hvis der ikke er oprettet en ægtepagt om særeje, skal I dele, så I  

hver især værdimæssigt får halvdelen af den samlede formue. 

Hvis den ene har en negativ formue, hæfter den anden ikke for den. 

Vedkommende beholder egen negativ formue. 

Hvis den anden har en positiv formue, skal vedkommende aflevere/

betale halvdelen af formuen til den anden. 

Man indgiver en begæring om separation eller skilsmisse på 

www. Familieretshuset.dk

Det er kun den ægtefælle, der har stiftet gælden, der hæfter for 

betalingen. 

Det afhænger af, hvem der beholder værdierne (hus, bil m.v.). Hvis 

den ene beholder det hele, skal den anden have halvdelen af alle 

værdier kontant. 

Hvis man henvender sig til en advokat, må den, der henvender sig 

til advokat, selv betale. 

Hvem skal have børnene ved skilsmisse?
Hvis man ikke kan aftale, hvem der skal have et barn/flere børns 

bopæl og aftale, hvornår barnet/børnene skal have samvær med 

den anden, skal det afgøres af Familieretshuset med 

klagemulighed til Familieretten. 

Komplicerede sager bliver altid sendt i Familieretten. 

Afgørelsen træffes ud fra, hvad der må antages at være bedst for 

barnet/børnene. Er det større børn, lægges der afgørende vægt på 

børnenes ønsker. 

http://www. Familieretshuset.dk 
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Skal bodelingsaftalen være skriftlig? 

Hvordan deles ved skilsmisse?  

Hvad koster en bodelingsaftale?  

Det kan være kompliceret at få sat værdi på og fordelt formuen 

ved skilsmisse. 

Det er en god ide at have en professionel skilsmisseadvokat med på 

sidelinjen.  

Der startes med et personligt rådgivningsmøde, så du kan få 

overblik over den økonomiske situation. Du kan vælge at stoppe 

med advokatbistanden efter det første møde eller fortsætte med 

at have advokaten med frem til afslutning af en skriftlig aftale.  

Ja, du skal kunne bevise, hvad I har aftalt, og derfor skal den være 

skriftlig. Aftalen skal tage højde for alle relevante forhold.  

Det kan koste fra kr. 15.000,00 inkl. moms og derover. Det afhænger 

dels af, hvor enige I er, dels af hvad jeres formue består af (f.eks. 

virksomhed eller lignende).   

Prisen sættes ud fra tidsforbruget med udgangspunkt i en advokat 

timeløn på p.t. kr. 2.875,00 inkl. moms.

Vi er her for dig
Som noget helt nyt tilbyder vi gratis telefonrådgivning, 

når det passer dig. Det kan være spørgsmål om skilsmisse, 

bodeling, testamente, død, generationsskifte eller noget 

helt andet. 

Den gratis drøftelse har en maksimal længde på 15 minutter. 

Kontakt os på tlf: 70 11 43 00. 


